
         

Commissie Strategische Opgaven 19 januari 2024 
 

Vragen Berend Boone (BBB), over Statenvoorstel Voorwaardenpakket Kernenergie Provincie Zeeland - 390305, 
agendapunt 4 

 

Vragen Commissie Strategische Opgaven Antwoorden  

1. Hoe hard zijn de voorwaarden, zowel vanuit de Provincie: gaat Zeeland niet akkoord met 
de komst van kerncentrales als niet aan de voorwaarden wordt voldaan? In hoeverre is het 
Rijk werkelijk verplicht om zich aan de voorwaarden te houden, of kunnen deze ook 
overruled worden? 

Deze vraag zal door het college tijdens de commissie vergadering 
mondeling worden beantwoord  

2. Welke voorwaarden/eisen zijn in de uitvraag door het Rijk meegegeven aan eventuele 
aannemers voor het verkrijgen van een offerte voor de bouw van de 2 centrales? Zowel de 
technische eisen als geografische grenzen waarbinnen de bouw plaats moet vinden. Zowel 
het geografische gebied waarin de centrales komen als welk gebied gebruikt kan worden 
tijdens de bouw? 

Deze informatie, met bijbehorende documenten, heeft het Rijk op haar 
website staan. https://www.overkernenergie.nl/plannen-van-het-
kabinet/twee-nieuwe-kerncentrales/technische-haalbaarheidsstudies1  

3. Er worden voorwaarden gesteld m.b.t. hoogspanningsmasten op het traject Borsele-
Bergen op Zoom. Betekent dit dat Zeeland wel open staat voor hoogspanningsmasten in 
andere gebieden, bijvoorbeeld Noordwaarts of over de Westerschelde? 

Deze vraag zal door het college tijdens de commissie vergadering 
mondeling worden beantwoord.  

4. De resultaten van de consultatieronde met stakeholders werden voorgelegd aan de 
inwoners van Zeeland in de volgende consultatieronde. Hieruit volgde het 
voorwaardenpakket. Is hiermee niet sturend opgetreden richting de inwoners of kregen zij 
op een andere wijze de mogelijkheid om “neutrale” input te leveren? 

De vragen aan de inwoners in de 1e ronde waren open vragen. De 
resultaten uit deze 1e ronde zijn daarna in een 2e ronde voorgelegd aan 
de inwoners, zodat men op elkaar kon reageren. 

5. Is er een overzicht van (geanonimiseerde) gegevens van de Zeeuwen die geconsulteerd 
zijn? Oftewel hoe representatief was deze groep? Er zou extra aandacht zijn besteed aan 
jongeren tijdens de consultatie. Welk percentage van de geconsulteerden viel in de 
categorie jongeren? 

Vanwege AVG regels is besloten om de consultatie anoniem te doen. Er 
zijn dus geen gegevens van deelnemers en representativiteit. Jongeren 
zijn ook apart betrokken in een bijeenkomst van JouwZeeland, en konden 
ook deelnemen aan de online consultatie. 

6. Welke extra investeringen in Zeeland werden bedoeld tijdens de consultatieronde? Kunt 
u voorbeelden geven van wensen vanuit de Zeeuwen? 

Voorbeelden extra investeringen vanuit de online consultatieronde: 
- Investeer in ondergrondse energievoorzieningen om het 

landschap niet te verstoren. 
- Investeer in woningisolatie als een prioriteit voor 

energiebesparing. 
- Investeer in natuurgebieden en zet in op uitbreiding van 

natuurgebieden die geschikt zijn om te overstromen. 
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- Zet in op behoud en verbetering van het leefklimaat in plaats van 
groei. 

- Investeer in duurzame en innovatieve energiebronnen, zoals 
getijden- en zonne-energie, windenergie, waterstof en 
vermindering van energieverbruik. Maak Zeeland een pionier in 
duurzame energie. Onderzoek en investeer in waterstofcentrales 
als alternatief voor kernenergie om kernafval te vermijden. 

7. Hoe staat het met de procedure om een gebiedsverbinder aan te stellen? Hoe wordt de 
inhoud van deze vacature bepaald? 

Hierover zijn we in overleg met het Rijk en de gemeente Borsele. In Q2 
2024 zal hierover meer duidelijk worden.  

8. In hoeverre zijn de voorwaarden van Borssele afgestemd op die van Zeeland? Deze zijn niet vooraf afgestemd, omdat er een eigen zelfstandig traject is 
gelopen door beide organisaties.  

9. Is in dit traject ook overleg geweest met Vlaamse overheden? Nee. Het overleg met de Belgische overheid wordt gevoerd door het Rijk. 

10. 46% van de deelnemers aan het onderzoek willen dat er ingezet wordt op het thema 
wonen, werken en leven in Zeeland. Zijn de gevolgen voor de Zeeuwse woningmarkt tijdens 
de bouwfase in kaart gebracht? Welke voorwaarden stelt Zeeland aan de huisvesting van 
arbeidsmigranten in het kader van dit project? 

De eventuele gevolgen voor de woningmarkt worden aan de hand van 
een impactanalyse in kaart gebracht. De input voor de impactanalyse 
huisvesting zal uit de technische haalbaarheidsstudies komen. Van 
belang is hoe de plannen voor huisvesting van medewerkers aan de bouw 
van de potentiële bouwers eruit zien. Aan de hand van deze plannen kan 
met verschillende scenario’s worden gerekend.  




